
Mulțumesc încă odată de întrebările adresate și pentru oportunitatea de a clarifica poziția companiei
noastre în contextul investigației Consiliului Concurenței, esențială din punctul nostru de vedere 
pentru menținerea unei piețe corecte și competitive. 

Vă rog să găsiți mai jos răspunsurile noastre:

1. Cum explicați faptul că firma dumneavoastră se numără printre cele 3 firme care au 
câștigat peste jumătate din contractele STS pentru cloudul guvernamental, iar acum este 
suspectată pentru trucarea de licitații IT cu echipamente Cisco?

Compania noastră, fondată în 2015, a câștigat, de la înființare și până în prezent, toate contractele 
sale cu autoritățile publice respectând legile și reglementările în vigoare, iar cele menționate de 
dumneavoastră nu fac excepție. Succesul nostru se datorează eforturilor și dedicării echipei noastre 
de profesioniști, precum și soluțiilor de tehnologie inovatoare și competitive pe care le oferim. 
Procesul de atribuire al acestor contracte este riguros și transparent, bazat pe criterii clare de selecție
stabilite de autoritățile contractante.

În ceea ce privește investigația în curs, care vizează posibila coordonare a politicilor comerciale în 
materie de preț, conform ordinului care ne-a fost pus la dispoziție, colaborăm pe deplin cu Consiliul
Concurenței și suntem deschiși să furnizăm toate informațiile necesare pentru a clarifica orice 
suspiciune. Compania noastră își menține angajamentul de a respecta toate reglementările legale.

2. Cum explicați faptul că la anumite contracte câștigate cu STS pentru cloud ați ofertat 
separat, iar în altele v-ați asociat cu firme rivale?

Într-o piață dinamică și complexă, cum este cea a tehnologiei, colaborarea și competiția sunt ambele
componente esențiale, iar o astfel de practică nu este deloc neobișnuită. Deciziile luate în cadrul 
companiei, inclusiv cele de natură comercială, sunt supuse unui sistem strict de guvernanță care este
în conformitate cu toate legile și reglementările în vigoare. Decizia de a colabora  cu alți parteneri 
sau de a participa independent la o licitație ține cont de o multitudine de factori, cum ar fi 
managementul riscului, capacitatea de livrare și de implementare și accesul la credit furnizor și/sau 
bancar și au ca scop oferirea celor mai bune soluții pentru beneficiarii finali, cetățenii.

Gândiți-vă la modul în care funcționează un guvern. În anumite proiecte, un minister poate gestiona
în mod independent o inițiativă specifică, în timp ce în altele, este nevoie de colaborarea mai multor
ministere pentru a aborda proiecte complexe care necesită expertiză diversă. Similar, în industria IT,
asocierea cu alte firme permite combinarea expertizelor și resurselor pentru a răspunde mai bine 
cerințelor și a livra rezultate de calitate.

3. Asistăm la niște „combinații - posibile înțelegeri anticoncurențiale" sau sunt lucruri firești 
la contractele IT publice? Motivați răspunsul, vă rog.

Având în vedere că investigația Consiliului Concurenței este în plină desfășurare și că finalizarea ei 
va aduce lumină asupra suspiciunilor invocate, ne abținem momentan de la a comenta aceste 



speculații. Vă asigurăm că toate colaborările noastre sunt transparente și conforme cu legile și 
reglementările în vigoare și credem în menținerea unui mediu de afaceri corect și competitiv.

4. Care este punctul dumneavoastră de vedere față de suspiciunile Consiliului Concurenței în 
investigația care vizează și firma pe care o conduceți?

Având în vedere că investigația Consiliului Concurenței vizează și un producător de tehnologie, iar 
compania noastră este în top trei parteneri ai acestuia, este absolut firesc ca și noi să facem parte din
această investigație. Tratăm cu seriozitate orice investigație și colaborăm pe deplin cu autoritățile 
pentru a clarifica orice suspiciuni. Suntem deschiși și transparenți în furnizarea tuturor informațiilor 
necesare și avem încredere că ancheta va confirma respectarea normelor legale și etice de către 
compania noastră.

 

5. Relația cu Asesoft și Sebastian Ghiță 

În ceea ce privește relația mea profesională cu Asesoft și domnul Sebastian Ghiță, doresc să clarific 
câteva aspecte importante. Așa cum am menționat anterior și în alte interviuri, după 12 ani petrecuți 
în companiile HP și IBM, am lucrat timp de doi ani, în perioada aprilie 2013 - mai 2015, pentru una 
dintre companiile din grupul Asesoft, la fel ca mulți alți profesioniști din industrie. În timpul 
colaborării mele cu această companie, precum și după încheierea contractului de muncă, nu am avut
nicio interacțiune cu domnul Sebastian Ghiță.

Compania pe care o conduc astăzi este o entitate independentă, condusă cu integritate și 
transparență de către o echipă de profesioniști dedicați, care nu au nicio legătură de "subordonare" 
cu Sebastian Ghiță și respingem cu fermitate aceste speculații în lipsa unor dovezi concrete. Nu 
suntem sub influența sau controlul niciunei alte entități externe și nu avem nicio legătură cu 
persoane sau organizații care ar putea influența deciziile noastre strategice sau operaționale. 
Deciziile noastre sunt luate exclusiv în beneficiul milioanelor de cetățeni, care sunt în final 
beneficiarii proiectelor noastre, și al partenerilor de afaceri, respectând întotdeauna cele mai înalte 
standarde de etică și conformitate. Toate proiectele în care suntem implicați sau am fost implicați, și
care au fost atribuite prin licitații publice, au trecut printr-un proces riguros de selecție impus de 
autoritățile contractante.

În încheiere, vă rugăm să publicați punctul nostru de vedere integral și să îl reflectați în mod corect 
și complet, astfel încât să fie clar pentru cititori contextul și poziția noastră. Contăm pe 
profesionalismul și etica dumneavoastră jurnalistică pentru a prezenta adevărul în mod echilibrat.

Vă mulțumim pentru înțelegere și colaborare. Dacă aveți nevoie de informații suplimentare sau de 
alte clarificări, vă stăm la dispoziție.

Cu stimă,


